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B e r e t n i n g  

over 

I .  forslag t i l  lov om ophævelse a f  lov om. reguler ing a f  kredi t formidl ing 
(af  Ove J e n s e n  m.  fl.), 

11. forslag t i l  fo lket ingsbeslutning om begrænsning  a f  an ta l le t  a f  
offentligt ansa t t e  (af  Gl is t rup m.  fl.), 

I I I .  forslag ti l  fo lket ingsbeslutning om kr ise indgreb til  sikring a f  fuld  
beskæftigelse og økonomisk  udvikl ing  (a f  K n u d  Jespersen  m.  fl.), 

IV.  forslag til  fo lket ingsbeslutning om sikring a f  en u æ n d r e t  udskr ivnings-  
p rocen t  i k o m m u n e r n e  (af  Kr is t ine  H e l t b e r g  m. fl.) og 

V. forslag ti l  fo lket ingsbeslutning angående  t i lvejebringelse a f  g rundlag  
for eventuel  indkomstpol i t i sk  lovgivning (af  Gl is t rup  m.  fl.). 

(Afgivet af det politisk-økonomiske udvalg den 3. oktober 1975). 

Udvalget har i en række møder behandlet 
ovennævnte forslag og har i forbindelse her- 
med stillet spørgsmål til økonomiministe- 
ren, finansministeren, indenrigsministeren 
og handelsministeren. Udvalget har endvi- 
dere haft samråd med økonomiministeren, 
finansministeren, handelsministeren og mi- 
nisteren for skatter og afgifter. 

Et  mindretal (fremskridtspartiets med- 
lemmer af udvalget) udtaler vedr. I, forslag 
til lov om ophævelse af lov om regulering af 
kreditformidling, følgende: 

Mindretallet beklager, at der heller ikke i 
folketingsåret 1974-75 har været den for- 
nødne politiske interesse om at få afskaffet 
den åbenbart overflødige restriktion, som 
udgøres af lov nr. 543 af 17. oktober 1973 om 
regulering af kreditformidling. Da loven ikke 
bruges, er den aktuelt set uskadelig, men 
enhver restriktionshjemmel, der hviler over 
erhvervslivet, er med til at forskrække dette. 
Enhver restriktionsophævelse er med til at 
gengive erhvervslivet den optimisme og til- 
tro til fremtiden, som er den nødvendige be- 

tingelse for, at erhvervslivet opmuntres til 
at ansætte flere medarbejdere. 

Samme mindretal udtaler vedr. 11, forslag 
til folketingsbeslutning om begrænsning af an- 
tallet af offentligt ansatte, følgende: 

Et af de allermest påtrængende problemer 
for det danske samfund i øjeblikket er at få 
nedsat antallet af offentlige stillinger. Tom- 
melfingerreglen er, at hver gang der oprettes 
én ny offentlig stilling, bliver der to arbejds- 
løse i det private erhvervsliv, og omvendt kan 
private arbejdsgivere beskæftige yderligere 
to ansatte, for hver gang én offentlig stilling 
nedlægges. Mindretallet beklager derfor 
stærkt, at udvalget har affundet sig med 
intet at foretage vedrørende det meget vig- 
tige emne og i stedet har ladet sig stille til- 
freds med regeringens ønske om, at sagen stil- 
les i bero i de mange måneder, regeringen 
skulle bruge til at finde ud af, hvor mange 
offentligt ansatte der i grunden er. Af hen- 
syn til spørgsmålets helt centrale placering i 
arbejdet for at komme ud af den nuværende 
samfundsøkonomiske krise udtaler mindre- 
tallet håb om, at der hurtigt i det ny folke- 
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tingsår opnås enighed om effektive foran- 
staltninger. For eksempel en vedtagelse om, 
at antallet af offentlige stillinger skal ned- 
sættes med mindst en præcist angivet kvota 
pr. måned (helst 4.300), og således at der fø- 
res kontrol hermed ved, at oprettelse af nye 
offentlige stillinger alene tillades, når kvo- 
taen for den pågældende måned allerede er 
opfyldt. Nedlæggelsen bør fortrinsvis ske i 
forbindelse med naturlig ledighed (der er ca. 
6.500 tilfælde heraf om måneden), eventuelt 
ved omrokeringer, hvorved personer fra 
stillinger, der skal nedlægges, overflyttes til 
stillinger, der er blevet ledige. 

Endelig udtaler samme mindretal, for så 
vidt angår V, forslag til folketingsbeslutning 
angående tilvejebringelse af grundlag for even- 
tuel indkomstpolitisk lovgivning, følgende: 

Realitetsforhandlingerne i folketinget i 
mødedagene 8.-12. september 1975 kom 
ganske naturligt til alene at koncentrere sig 
om at forbedre den snes forslag, som indgik 
i det flertalsforlig, der blev afsluttet tidligt 
om morgenen den 8. september. Fremskridts- 
partiet vil derfor ikke rette nogen bebrejdel- 

se i anledning af, at det af partiet om for- 
middagen den 8. september 1975 fremsatte 
forslag til folketingsbeslutning angående til- 
vejebringelse af grundlag for eventuel ind- 
komstpolitisk lovgivning ikke har været 
underkastet nogen realitetsbehandling. På 
den anden side angår forslaget en problem- 
stilling, som snart på ny bliver aktuel, og som 
er meget kontroversiel. Fremskridtspartiet 
håber derfor, at der straks i det nye folke- 
tingsår vil komme henvendelser fra til- 
strækkelig mange andre partier vedrørende 
sagen til, at denne bliver underkastet en 
hurtig gennemgang med realitetsnær udsigt 
til vedtagelse i god tid, før problemerne ta- 
ger magten fra folketinget og kræver en 
gang ny lovjaskeri under lidenskabsstorme 
i stil med den, folketinget senest oplevede i 
den anden weekend af marts 1975. 

Udvalget har ikke inden folketingssam- 
lingens slutning nået at tilendebringe ar- 
bejdet med ovennævnte forsla,g. 

P. u. v. 

Risgaard Knudsen, 
formand. 


